
Udtalelse

HHx-lærere på Køge Handelsskole forsamlet til fagligt møde onsdag den 15. november udtaler:

Vi kræver at de involverede parter nu løser de økonomiske problemer på handelsgymnasiet (hhx). 
Det er uanstændigt, at hhx-eleverne fortsat skal undervises på baggrund af et lavere taxameter end 
deres kammerater på stx. Politikernes udtalte ønsker om, at 95 pct. af de unge skal have en 
ungdomsuddannelse og at frafaldet skal mindskes, må manifestere sig i en vilje til at give alle 
ungdomsuddannelser de økonomiske rammer, der gør det muligt.

På de almene gymnasier (stx) har lærere og elever reageret kraftigt på trusler om nedskæringer, 
Risikoen var, at det økonomiske tilskud til stx-elever ville komme ned på niveau med det, som 
handelsskolerne skal drive handelsgymnasium for.

I mange år har vi peget på det fuldstændig urimelige i, at hhx-elevernes uddannelse bliver udsultet 
økonomisk. Dette har medført større klassekvotienter og større frafald, og mange steder har det 
givet lærerne arbejdsvilkår, der har ført til dårligt fysisk og psykisk arbejdsmiljø.

Vi forstår derfor bedst af alle gymnasielærernes frygt, og støtter også deres krav.
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